



ECTA Round Dance Coordinator

Angela & Jochen Grob

e-mail: round-dance-Coordinator@ECTA.de

A look beyond your own nose / Ein Blick über den Tellerrand !

Intro to Round Dance on the Student Jamboree

Round Dance Intro auf dem Student Jamboree

Hello fellow dancers,

There are several groups in our big dance family that all follow their hobby consolidated in the EAASDC: Square Dancers, Round Dancers, Cloggers and Contra-Dancers. Once in a while you have the chance to check out the other groups, such as at the Student Jamboree on March 28th 2009 in Walldürn. An introduction to Round Dance will be offered, Susanne Geiger und Jörg Jarmuth will dance with you for an hour.

What can you expect there? All our dance forms have one thing in common: the figures have a name and will (mostly) be announced. So the concept is already well-known to you. For round dancing, we don't need a special kind of music; a song from the radio is enough. The figures will be announced by the cuer and you're ready to start. It is not necessary to memorize the sequence; the cuer is with you and gives you the direction. That opens endless opportunities for you; classic dances like waltz, tango or quickstep, and also modern rhythms like cha cha cha, jive or rumba. Everything from groovy, to elegant, country, rock and a dance orchestra – there is no limit to your imagination.

We cordially invite you to look beyond your own nose. Don't miss the chance – join us, you will surely have a lot of fun.

Hallo, liebe Tanzbegeisterte,

In unserer großen Tanzfamilie gibt es verschiedene Bereiche, die alle unter dem Dach der EAASDC ihrem Hobby nachgehen: Square Dancer, Round Dancer, Clogger und Contra-Tänzer. Gelegentlich hat man die Chance, in die anderen Bereiche reinschnuppern, wie auf dem Student Jamboree am 28. März 2009 in Walldürn. Dort wird eine Intro zum Round Dance angeboten. Susanne Geiger und Jörg Jarmuth werden eine Stunde mit Euch tanzen.

Was erwartet Euch dort ? Alle unsere Tanzarten haben etwas gemeinsam: die Tanzfiguren haben einen Namen und werden (meistens) angesagt. Das Prinzip ist Euch also allen bekannt. Zum Round Dance brauchen wir keine spezielle Musik, ein Song aus dem Radio reicht schon aus. Die Figuren werden vom Cuer angesagt, und schon kann's losgehen. Eine Figurenfolge braucht man nicht auswendig lernen, der Cuer ist ja dabei und gibt uns die Richtung vor. Und so öffnet sich eine riesige Welt von Möglichkeiten, die klassischen Tänze wie Walzer, Tango oder Quickstep, aber auch die moderneren Rhythmen wie Cha Cha Cha, Jive und Rumba. Mal fetzig, mal elegant, mal Country, mal Rock, mal Tanzorchester – der Fantasie sind keine Grenzen gesetzt.

Wir laden Euch herzlich ein, einen Blick über den Tellerrand zu werfen. Nutzt die Chance und macht mit, es wird sicher eine Menge Spaß machen.

Angela & Jochen Grob
ECTA Round Dance Coordinator